
Protokół 2/20 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Promocji, Komisji Rolnictwa, Ekologii i 

Gospodarki Terenami, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych oraz 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 6 lutego 2020 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrza Gminy Paczków. 

2. Iwona Cymara – Sekretarz Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy Paczków. 

4. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1145. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1. Omówienie projektów uchwał. 

2. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 1/20 z 9 stycznia 2020 r 

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Paczków na 2020 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 275 402,00 zł; w ten sposób, że zwiększa się dochody bieżące o kwotę 

275 402,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 

2950 wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności zwiększenie 150 zł. W 

Rozdz. 80104 przedszkola § 2057 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z 

udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b 

ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego zwiększenie 132.400,00 zł. są to środki na realizację projektu pn. 

Przedszkola Marzeń Gminy Paczków. § 2950 wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji 

oraz płatności zwiększenie 101 zł. W Rozdz. 80149 realizacja zadań wymagających stosowania 

specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach 



przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego § 

2950 wpływy ze zwrotów  niewykorzystanych dotacji oraz płatności zwiększenie 68 122,00 zł. 

Rozdz. 80150 realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych § 2950 wpływy ze zwrotów 

niewykorzystanych dotacji oraz płatności zwiększenie 40 245,00 zł. Te wszystkie paragrafy 

dotyczą zwrotu dotacji za 2019 r. którego dokonał Zespół Szkolno – Przedszkolny w 

Dziewiętlicach. W Dz. 852 Rozdz. 85219 ośrodki pomocy społecznej zwiększenie w § 0940 

wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 4 047,00 zł. W Rozdz. 85230 pomoc w zakresie 

dożywiania § 0960 wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej 

zwiększenie 3 000,00 zł. dzieci z jednej z rodzin z terenu Gminy Paczków są objęte  

sponsoringiem jeżeli chodzi o dożywianie, osoba prywatna wpłaca pieniądze na ten cel. W Dz. 

854, Rozdz. 85404 wczesne wspomaganie rozwoju dziecka zwiększenie 27.337 zł. to również 

jest zwrot z Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Dziewiętlicach. Dochody bieżące po 

zmianach wynoszą 54.188.538,57 zł. Dochody ogółem wynoszą 60.408.870,57 zł.  

W § 2 projektu uchwały dokonuje się zmiany wydatków budżetu Gminy Paczków o kwotę 

275.402,00 zł; w ten sposób, że: wydatki bieżące zwiększa się o 211.402,00 zł, wydatki 

majątkowe zwiększa się o 64.000,00 zł, - zgodnie z załącznikiem Nr 2. 

W Dz. 758, Rozdz. 75818 rezerwy ogólne i celowe § 4810 rezerwy zwiększenie 37 834,00 zł. 

od momentu uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2020 r. były podejmowane przez 

Burmistrza Zarządzenia, które powodowały rozdysponowanie środków na zadania, które 

zostały ujęte w budżecie. Chcą zabezpieczyć środki na ewentualne waloryzacje wynagrodzeń 

dla pracowników obsługi i administracji na terenie Gminy. Obecnie jesteśmy na etapie 

weryfikacji tych informacji. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 6050 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 50 000,00 zł. Jest to nowe zadanie w 

budynku, gdzie funkcjonuje Zespół Szkolno – Przedszkolny w Dziewiętlicach na adaptacje 

tego budynku dla osób niepełnosprawnych. W Rozdz. 80104 przedszkola § 4017  

wynagrodzenia osobowe pracowników zwiększenie 110 632,00 zł. § 4117 składki na 

ubezpieczenia społeczne zwiększenie 19 048,00 zł. § 4127 składki na Fundusz Pracy oraz 

Solidarnościowy Fundusz Wsparcia Osób Niepełnosprawnych zwiększenie 2 720,00 zł. Na 

tych paragrafach zostały zabezpieczone środki na realizację Programu Przedszkola Marzeń w 

Gminie Paczków. W Dz. 851, Rozdz. 85195 pozostała działalność § 2820 dotacja celowa z 

budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom 

zwiększenie 500,00 zł. W Dz. 852, Rozdz. 85230 pomoc w zakresie dożywiania § 4300 zakup 

usług pozostałych zwiększenie 3 000,00 zł. W Rozdz. 85295 pozostała działalność § 6050 



wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 14 000,00 zł. środki na realizację 

projektu na ul. Kościelnej w zakresie rewitalizacji, zadania, które nie będą pokrywane z 

dofinansowania będą pokrywane z tych środków. W Dz. 854, Rozdz. 85404 wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka § 2590 dotacja podmiotowa z budżetu dla publicznej jednostki 

systemu oświaty prowadzonej przez osobę prawną inną niż jednostka samorządu terytorialnego 

lub przez osobę fizyczną zwiększenie 38 168,00 zł. W Dz. 921, Rozdz. 92105 pozostałe zadania 

w zakresie kultury § 2820 dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań 

zleconych do realizacji stowarzyszeniom zmniejszenie 500,00 zł. Wydatki ogółem po zmianach 

wynoszą 60.358.100,57 zł. W § 3 projektu uchwały zmienia się wydatki majątkowe Gminy 

Paczków w podziale na zadania zgodnie z załącznikiem Nr 3. W § 4 zmienia się wydatki 

budżetu Gminy na programy i projekty realizowane ze środków budżetu Unii Europejskiej 

zgodnie z załącznikiem Nr 4. W § 6 projektu uchwały dokonuje się zmiany w planie 

finansowym jednostek budżetowych zgodnie z załącznikami od Nr 5 do Nr 12. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czego dotyczy zwrot dotacji na Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym w Dziewiętlicach? 

M. Stano odpowiedziała, że zwrot jest z dotacji na dzieci z niepełnosprawnością intelektualną. 

Są takie przepisy, że nie można tych środków przeznaczyć na inny cel. Dlatego też, te 50 tyś 

przeznacza się na podjazd, schodołaz i policzki na schodach. Jeszcze w ramach tej kwoty 

rozmawiała z Burmistrzem i prosiła o sprawdzenie pieca w Zespole. Ponieważ piec jest po 

powodzi, jest to mały piec, który nie ogrzewa dodatkowej kondygnacji. 

B. Korytkowska zadała pytanie z jakich środków będzie zakupione serce świetlne? 

Skarbnik odpowiedział, że ze środków w ramach promocji miasta. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej. 

Skarbnik poinformował, że do wykazu wprowadza się nowe przedsięwzięcie, które będzie 

realizowane w latach 2020-2021.  pn. „Przedszkola Marzeń w gminie Paczków”. Szacunkowe 

nakłady finansowe na jego realizację ustalono w kwocie 217.192 zł. W roku bieżącym 132.400 

zł. i w kolejnym roku 84.792 zł. Nakłady rzeczowe nie stanowią wydatku, dlatego zostały one 

pominięte w tym załączniku. Poza tym limit zobowiązań tj. ogólna kwota całego projektu 

217.192 zł.  i są to zobowiązania przede wszystkim z tytułu wynagrodzeń i pochodnych. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 



wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym czas bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że projekt uchwały podyktowany jest Projektem 

Przedszkola Marzeń, gdyż placówki w których realizowane są projekty ze środków unijnych 

nie mogą pobierać opłaty. Do Uchwały wprowadza się zapis w § 4. „Nie pobiera się opłaty, o 

której mowa w § 3 w przypadku dofinansowania kosztów działalności przedszkola w ramach 

realizacji projektów z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (T.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 869; zm.: Dz. U. z 2018 

r. poz. 2245) - w sytuacji gdy wynika to z założeń projektu lub wytycznych programu”. 

Nie pobiera się opłaty, w przypadku dofinansowania kosztów działalności przedszkola w 

ramach realizacji projektów z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych tj. środki pochodzące  z budżetu Unii 

Europejskiej oraz niepodlegające zwrotowi środki z pomocy udzielanej przez państwa 

członkowskie Europejskiego Porozumienia o Wolnym Handlu (EFTAi 1669), środki 

pochodzące ze źródeł zagranicznych niepodlegające zwrotowi, inne niż wymienione w pkt 2. 

Natomiast w § 3.1. projektu uchwały wprowadza się zapis: „Wysokość opłaty za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Paczków wynosi 1 zł za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu 

w czasie przekraczającym 5 godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki”. Czyli jak 

dziecko zostanie przyprowadzone do przedszkola np. o godz. 745 to będzie pobrana opłata za 

rozpoczętą godzinę.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola Publicznego w 

Wilamowej. 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że uchwała ta wszczyna wszystkie procedury 

związane z likwidacją przedszkola. Przedszkole w Wilamowej zostało oddane przez 

Stowarzyszenie, które 31.08.2019 r. poinformowało o oddaniu przedszkola. W placówce tej nie 

było zapisane żadne dziecko, ani nie było zatrudnionych pracowników. Wszczęto całą 

procedurę, gdyż Stowarzyszenie nie może samo zlikwidować przedszkola. Obecnie zostanie 

poinformowany Kurator, i jak Kurator wyda opinię pozytywną zostanie przedstawiona 

likwidacja przedszkola. Dzieci z przedszkola w Wilamowej uczęszczają do innych przedszkoli. 

Jeżeli pojawią się nowi rodzice z dziećmi w Wilamowej, to w pierwszej kolejności wskażemy 

przedszkole w Trzeboszowicach. Obecnie w Trzeboszowicach jest nadmiar dzieci, gdyż 

oddział powinien liczyć do 25 dzieci, a z tego co się dowiadywała na liście dodatkowej jest 10 



dzieci. Przeprowadzimy rekrutację i będą rozważane różne opcje. Teoretycznie jesteśmy w 

stanie dowieźć dzieci do innych przedszkoli, będzie też rozważania opcja uruchomienia 

drugiego oddziału przedszkola w Trzeboszowicach. 

K. Motyka poinformowała, że ona też zapisała dziecko do przedszkola w Trzeboszowicach i 

nie wyobraża sobie, aby jej dziecko wozić do innego przedszkola. Jeżeli rodzice pracują w 

Paczkowie, to wożą dzieci do Paczkowa. Nie wyobraża siebie wsadzić do autobusu dziecka 

trzy letniego. Ono się samo nie rozbierze i nie ubierze. 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że tak są wożone dzieci w wieku przedszkolnym  

z Kozielna, gdzie odbiera od rodziców dzieci opiekunka.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu pomieszczeń garażowego i gospodarczego. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżaw nieruchomości gruntowych. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekty uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady 

Miejskiej w Paczkowie oraz planu pracy Rady Miejskiej w Paczkowie na 2020 r. Przypomniał, 

że plany były opracowywane przez poszczególne Komisje. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekty uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do odczytanego projektu 

uchwały, ponieważ nie było pytań, ani uwag zamknął pkt 1 posiedzenia. 

Do pkt 2. 

W. Kurowska zadała pytanie czy, będą pracownicy w ramach robót publicznych? 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że wnioskowano o 7 osób na cztery miesiące każda. 

Otrzymano środki, na razie na podstawie pisma, środki te nie wpłynęły jeszcze do budżetu, na 

5 osób na 3 miesiące od początku marca. Informacja z PUP jest taka, że więcej środków w tym 

roku nie będzie. 

Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynęły dwa wnioski o nadanie tytułu Honorowy 

Obywatel Gminy Paczków dla Pana Eugeniusza Białka i Pana Adama Króla. 

K. Motyka poinformowała, że nie zna osobiście ani jednej, ani drugiej kandydatury. Jak 

otrzymała na e-maila wnioski to bardzo szczegółowo je przeczytała. Według niej obaj 



kandydaci zasługują na ten tytuł, niemniej według niej w tym roku powinien on być przyznany 

A. Królowi. Bardzo do niej trafiło uzasadnienie wniosku. 

Przewodniczący poinformował, że nie ma tu odrzucenia wniosku, tutaj zadecyduje się, kto w 

tym roku otrzyma ten tytuł. W przyszłym roku można ponownie złożyć wniosek na drugiego 

kandydata. Obie kandydatury są zasadne, ale wybieramy w tym roku jedną. 

K. Motyka dodała, że jest to trudny wybór dla Rady, gdyż są dwa wnioski i są to osoby, które 

wyraziły zgodę i podejrzewa, że osoba, która w tym roku nie otrzyma tytułu w przyszłym roku 

nie koniecznie będzie chciała kandydować. 

M. Maluch dodała, że na ścianie mamy dwóch nauczycieli. Teraz trzeba poszukać w innej 

dziedzinie kandydatów do tego tytułu, żeby później nie mówiono, że tylko nauczyciele. 

W. Kurowska zauważyła, że nikogo się nie dyskredytuje. Trochę źle się stało, że wpłynęły dwa 

wnioski, i że należy teraz wybierać pomiędzy dwiema osobami niewątpliwie zasłużonymi. Ma 

nadzieję, że osoba, która nie zostanie wybrana, nie będzie się czuła odrzucona. 

M. Maluch zauważyła, że nie ma czegoś takiego, że może wpłynąć tylko jeden wniosek. W 

przyszłym roku mogą wpłynąć cztery wnioski. 

B. Wiśniowski zauważył, że każdy z kandydatów miał inny zakres pracy, zasług, to się inaczej 

ocenia. To nie jest komfortowa sytuacja. On bardzo źle czuje się z faktem, że ma wybrać osobę, 

która ma być w tym roku lepsza. 

M. Maluch dodała, że chyba fakt, że kogoś się osobiście nie zna jest lepszy, bo przyznaje się 

tytuł za zasługi, a nie za znajomość. 

M. Stano odpowiedział, że według niej źle jest jak się kogoś nie zna, bo papier wszystko 

przyjmie. Dla niej i jedna i druga kandydatura powinna otrzymać tytuł Honorowego Obywatela. 

Jest jej ciężko wybrać i nie chciałaby być na miejscu tych kandydatów. 

A. Sypek również zauważyła, że bardzo ciężko jest wybrać spośród zgłoszonych kandydatów. 

Pan E. Białek do dzisiaj jest to osoba bardzo aktywna, jest to społecznik. 

M. Maluch zauważyła, że zależy nam na promocji miasta. 

A. Sypek odpowiedziała, że Pan E. Białek promuje całą Gminę. Pisze artykuły o wielu 

mieszkańcach Gminy Paczków, popularyzuje historię Paczkowa. 

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że Pan E. Białek jest społecznikiem działającym do 

dziś. Natomiast Pan A. Król przyczynił się do powstawia wartości dodanej, która już pozostanie 

w Gminie. Niemniej ten wybór nie jest odrzuceniem drugiej kandydatury. 

A. Góral-Sowa odczytała treść uchwały w sprawie zasad i trybu nadania oraz pozbawienia 

tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Paczków”. 

Przewodniczący posiedzenia wezwał poszczególne Komisje do głosowania i tak: 



Komisja Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Promocji poparła wniosek o nadanie tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Paczków” dla Pana Adama Króla. 

Komisja Rolnictwa, Ekologii i Gospodarki Terenami poparła wniosek o nadanie tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Paczków” dla Pana Adama Króla. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych poparła wniosek o nadanie 

tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Paczków” dla Pana Eugeniusza Białka. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji poparła wniosek o nadanie tytułu „Honorowy Obywatel 

Gminy Paczków” dla Pana Eugeniusza Białka. 

Przewodniczący posiedzenia podsumował, że musi zagłosować jeszcze Komisja Rewizyjna i 

zostanie wybrana ta kandydatura, która otrzyma poparcie większości Komisji. Komisja 

Rewizyjna będzie miała swoje posiedzenie i wyda opinię przed sesją w dniu 13.02.2020 r. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 6 lutego 2020 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz



 


